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Svenska
Golfférbundet

Juridiska Namnden
BESLUT

meddelat av Juridiska Ndmnden den 10 mars 2021 i éverklagat drende enligt 14 kap.
Riksidrottsforbundets (RF) stadgar (dnr 1-2021-14) och i drende enligt 14 kap. RF:s
stadgar (dnr 2-2021-14)

KLAGANDE YL, medlem i XGK
MOTPART GS, medlem i XGK
SAKEN Asidosattande av sikerhet vid golfspel och allvarlig

krankning m.m.

OVERKLAGAT Upplands Golfdistriktsférbunds beslut 2020-12-18
BESLUT idrende med dnr 2/2020, se bilaga
Bakgrund

YL, GS och CS var inbokade i en treboll pa XGK, den DD MM 2020. YL som anldnde

tidigare &n GS och CS gick dock ut ensam i bollen innan dem.

I en skrivelse till Upplands Golfdistriktsférbunds disciplinkommitté (golfdistrikts-

forbundet) den 2 oktober 2020 anmalde YL GS for asidoséattande av sékerhet (farligt spel)
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vid utslagen pa halnr 7, 8 och 9 den DD MM 2020. YL anmélde &ven GS for att denne
samma dag pa hal nr 9 hade betett sig hotfullt och allvarligt krénkt honom genom att

uttrycka sig pa ett sétt som anspelade pa hans etniska ursprung.
GS bestred att han hade gjort sig skyldig till farligt spel, upptratt hotfullt eller krankt YL.

Efter att golfdistriktsforbundet hade hallit muntligt {6rhor och syn bifoll golfdistrikts-
forbundet delvis YLs anmalan pé sé satt att den fann att GS hade gjort sig skyldig till
farligt spel pa hal nr 8 och 9. Golfdistriktstérbundet ogillade dock anmélan i de delar som
den avsag farligt spel pa hal nr 7 samt hotfullt beteende och allvarlig krankning pa hal nr
9. Goltdistriktsforbundet bestdmde pafoljden till avstdngning under tiden 18 december -

17 juli 2021.

Efter sitt beslut har golfdistriktsférbundet konstaterat att anmélan i den delen som avser
allvarlig krankning férmodligen borde ha provats av Juridiska Namnden. Golfdistrikts-
forbundet har darfor 6verldmnat anmaélan i den delen till Juridiska Namnden for vidare

atgarder.

Yrkanden m.m.

YL har éverklagat golfdistriktsforbundets beslut och yrkat fullt bifall till sin anmélan
sédsom den har antecknats i det 6verklagade beslutet. Han har inte haft ndgot att invénda
mot att Juridiska Namnden i ett sdrskilt drende prévar anmaélan i den delen som avser
allvarlig krankning. Han har yrkat att pafdljden ska bestdmmas till tva ars avstdngning
eller i vart fall till en ldngre avstdngningstid &n den som golfdistriktsférbundet har domt

ut.

GS har motsatt sig att golfdistriktsférbundets beslut &ndras och vidhallit sin instéllning

att han inte har gjort sig skyldig till farligt spel, upptratt hotfullt eller allvarligt krankt YL.
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Nér det galler en anmélan om allvarlig krankning enligt 14 kap. 2 § 8 RF:s stadgar ska en
sddan anmadlan enligt 14 kap. 8 § provas i forsta instans av specialférbundsstyrelse eller
ett annat sérskilt férbundsorgan. Juridiska Namnden, som &r att betrakta som ett
féorbundsorgan, har enligt sin instruktion fatt i uppdrag att sjalvstandigt préva
bestraffningsarenden enligt 14 kap. RF:s stadgar. Juridiska Namnden har darfor lagt
upp ett drende med anledning av anmaélan om allvarlig krdnkning (dnr 2-2021-21)

och ett annat drende for 6verprévning av golfdistriktsforbundets beslut i 6vriga delar
(dnr 1-2021-21). Eftersom anmalningarna ror ett sammanhéngande handelseférlopp

har Juridiska Namnden handlagt drendena gemensamt.

Anmélan angdende allvarlig krdnkning ska anses ha kommit in till Juridiska Namnden

nar den gavs in till golfdistriktsférbundet (se 14 kap. 9 § sjatte stycket RF:s stadgar).
Utredningen

Juridiska Namnden har hallit muntligt f6rhor och syn pad XGK den 4 mars 2021. Vid det
muntliga forhoret har GS och YL horts. Pa YLs begéran har forhor hallits per telefon med
RS. P4 GSs begéran har forhor héllits med hans fru CS.

De horda personerna har i allt vasentligt berattat i 6verensstdmmelse med vad som har

antecknats i golfdistriktsférbundets beslut.
Rittsliga utgangspunkter

Enligt 14 kap. RF:s stadgar kan en medlem i en idrottsférening som har gjort sig skyldig
till en forseelse i samband med idrottsverksamhet bestraffas. Enligt 14 kap. 2 § 14 RF:s
stadgar kan bestraffning 4domas den som har brutit mot ett specialférbunds, ett special-

distriktsforbunds eller en annan tavlingsarrangors tavlingsregler.

Vid spel pé en golfbana géller Regler for golfspel antagna av The Royal and Ancient Golf
Club of St Andrews (R&A), The United States Golf Association (USGA) och Svenska
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Golfférbundet (SGF). Dessa regler dr sddana tavlingsregler som avses i 14 kap. 2 § 14 RF:s
stadgar. Av regel 1.2 a) i R&A:s och USGA:s Regler fo6r golfspel fran januari 2019 framgar
bl.a. att en golfspelare ska vara hansynsfull mot andra och varna om andras sékerhet. Det
innebar att en golfspelare, innan han eller hon slér ett slag, ska forsdkra sig om att ingen
befinner sig inom ett omréde dar det finns risk for att traffas av bollen (den s.k.
riskzonen). Dessa regler, som ocksa utgor en del av det som brukar bendmns golfvett, har
sin grund i att den som traffas av en golfboll l&per risk for att drabbas av en allvarlig

personskada som i varsta fall kan leda till att personen omkommer.

Namnda regler for golfspel har i praxis tolkats pa sa satt att en golfspelare aldrig far slé ett
slag néar han eller hon &r medveten om att ndgon person annan befinner sig i riskzonen
utan att dessforinnan ha fatt ett tydligt klartecken (se bl.a. Juridiska Namndens beslut i
arendena med dnr 10/2016 JurN 10-14, 8-2019-14 och 7-2020-14). Denna tolkning har
ocksé kommit till uttryck i Svenska Golfforbundets skrift Sdker Golf i Sverige som finns

tillganglig p& SGF:s hemsida (golf.se/sakergolf).

Av 14 kap. 2 § 8 RF:s stadgar framgar att den som i anslutning till idrottsverksamhet har
gjort sig skyldig till bl.a. allvarlig vald eller f6rsokt utéva vald mot en annan person kan
straffas. Som tidigare ndmnts kan enligt samma bestdmmelse den som allvarligt krankt

nagon ocksa bestraffas.

Pafoljderna for forseelser enligt 14 kap. RF:s stadgar ar tillrattavisning, béter eller
avstidngning. Ar en férseelse att anse som grov, ska avstingningstiden bestdmmas till

lagst ett och hogst tva ar.

Nar det galler bevisbordan och beviskravet i &renden enligt 14 kap. RF:s stadgar hanvisas

till golfdistriktsforbundets beslut under rubriken Bevisregler pés. 6.
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Skal for beslutet
Anmadlan angdende farligt spel och hotfullt beteende

Utredningen i Juridiska Namnden éar i allt vasentligt densamma som vid golfdistrikts-
forbundet. Vad som har framkommit i &rendet hér féranleder inte Juridiska Ndmnden
att gora nagra andra bedomningar an golfdistriktsférbundet i frdgan om vad som &ar

utrett i drendet.

Pa de av golfdistriktsférbundet anférda skélen ska anmaélan om farligt spel pa hal nr 7
ldmnas utan bifall. Juridiska Ndmnden instdmmer ocksa i golfdistriktsférbundets
beddmning att det inte heller ar stéllt utom rimligt tvivel att GS pa hal nr 9 har hotat

YL pé det sitt som avses i 14 kap. 2 § 8 RF:s stadgar.

Vad géller anmalan om farligt spel pa hal nr 8 instdmmer Juridiska Ndmnden i golf-
distriktsforbundets bedémning med det tilldgget att synen pé det aktuella halet har
utvisat att en spelare inte kan anses ha lamnat den s.k. riskzonen i anslutning till green
pa hal nr 8 forrén han eller hon kommit fram till tee p& hél nr 9. Juridiska Ndmnden
instdmmer aven i golfdistriktsférbundets bedémning att denna férseelse varken kan

anses som grov eller ringa.

Nér det galler anmaélan om farligt spel pa hél nr 9 instdmmer Juridiska Ndmnden i
golfdistriktsforbundets bedomning att det redan genom GSs egna uppgifter ar klarlagt
att han har tagit en medveten risk nér han med sin driver slog ut pa hélet, trots att YL -
enligt Juridiska Namndens mening - utan tvekan befann sig i den s.k. riskzonen. De
omstandigheterna att GS, enligt egen uppgift, siktade till hoger och att hans boll landande
relativt langt ifran YL féranleder inte nagon annan bedomning eftersom det fanns en inte
obetydlig risk for att bollen vid en feltraff hade kunnat landa péa den del av hélet dar YL
befann sig. Aven om det inte &r bevisat att bollen de facto landade i nirheten av YL har

GS salunda medvetet utsatt YL f6r en sddan skaderisk att forseelsen maste bedémas som
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grov. Juridiska Namnden vill i detta sammanhang framhaélla att det aldrig kan utgéra en
formildrande omsténdighet att utsédtta ndgon som uppfattas spela ldngsamt for risken att
traffas av en boll. GSs pastaenden om att YL spelade ldngsamt och att han agerade ojuste
genom att ga ut i en egen boll i stallet for att spela i den inbokade bollen tillsammans med

GS och CS saknar séledes relevans vid bedomningen av de anmalda forseelserna.
Anmaélan angdende allvarlig krdnkning

Det &r utrett att GS efter incidenten pa hal nr 9 har anvande uttrycket "javla kines"
gentemot YL. Vittnet RS, som har gett ett trovardigt intryck och vars uppgifter framstar
som tillforlitliga, har berattat att GS forst uttryckte sig pa detta sétt och att YL dérefter
sade at GS att "det dér ar rasistiskt”. RS har &ven beréattat att han YL l4t skarrad, medan

GS var aggressiv pa rosten.

Juridiska Namnden ser mycket allvarligt pa det sétt som GS har uttryckt sig om YL och
som utan tvekan anspelar pa YLs etniska ursprung. Enligt Juridiska Namnden kan det
aldrig vara forsvarligt att uttrycka sig pa ett sadant sétt i anslutning till idrottsverk -

sambhet eller for ovrigt i ndgot annat sammanhang heller.

Till detta kommer att det vid det muntliga férhoret tydligt har framkommit att YL, som ar
adopterad fran Kina, kant sig mycket krankt av GSs uttalande. Juridiska Namnden finner

darfor att GS allvarligt har kréankt YL pa det satt som avses i 14 kap. 2 § 8 RF:s stadgar.
Paféljd

GS ska adomas bestraffning for tva fall av farligt spel, varav ett &r att bedéma som en grov
forseelse. Han ska vidare bestraffas for en allvarlig krankning med anspelning pa etniskt
ursprung. Med hansyn till att forseelserna har 4gt rum samma dag och i ett samman-
héngande handelseférlopp bor han adémas en gemensam pafoljd fér samtliga forseelser

(jfr 14 kap. 7 § tredje stycket RF:s stadgar).
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Annan pafdljd dn en lang avstangning kan inte komma i fraga i detta fall. Vid en samlad
beddmning anser Juridiska Nadmnden att paféljden ska bestdmmas till 15 ménaders
avstéangning. Golfdistriktsférbundets beslut ska darfor &ndras pa sa satt att

avstangningstiden ska lopa till och med den 17 mars 2022.

BESLUT

Juridiska Namnden adémer GS - for ett fall av allvarlig krankning enligt 14 kap. 28§ 8 §
RF:s stadgar och for tva fall av forseelse mot 14 kap. 2 § 14 RF:s stadgar — avstadngning
fran och med den 18 december 2020 till och med den 17 mars 2022. Under avstadngnings-
tiden far GS inte delta i tavling eller uppvisning inom golfsporten, trana i anldggning
(spela pa golfbana) som tillhor XGK eller annan férening eller bolag som &r medlem i eller

anslutning till Svenska Golfférbundet, eller utéva uppdrag inom golfsporten.

Pafoljden avser bade de anmalningar som tidigare har prévats av Upplands Golfférbund
iett beslut den 18 december 2020 (dnr 1-2021-14) och den anmaélan om allvarlig
krankning som har 6verlamnats hit fran Upplands Golfférbund (dnr 2-2021-14).

Beslutet far 6verklagas hos Riksidrottsndmnden, Idrottens Hus, Box 11016, 100 61
Stockholm senast den 31 mars 2021.

Svenska Golfforbundet
Juridiska Namnden

Thomas Hedstrand

I beslutet har deltagit Thomas Hedstrand, Martin Rhodin och Elena Perrone. Enhalligt.



